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Studenti: Klementinum nedáme

Stovky studentů Univerzity Karlovy vytáhly do boje za záchranu Klementina. Bojí se, co s ním bude, až se odtud vystěhuje
Národní knihovna do Kaplického blobu na Letné.
PRAHA Stoleček, na kterém sbírali podpisy pod petici za zachování Klementina jako centra vzdělanosti, si včera postavili
před barokním areálem dva vysokoškolští studenti. Jsou na ní už stovky podpisů. „Bojíme se, že se z Klementina stanou
jen výstavní kulisy pro podnikatelské záměry pana Ježka,“ uvedl jeden z organizátorů akce Ondřej Kobza z fakulty
sociálních věd. Svůj happening před vstupem do Klementina, sídla Národní knihovny, proto nazvali Ježek v kleci byznysu
a na transparent namalovali Tleskačův vynález známý z Foglarových knih.
Klementinum, původně jezuitský areál, je už bezmála čtyři sta let centrem akademického života a vzdělanosti v Praze.
To se ale podle studentů po odchodu Národní knihovny změní. Atraktivita Klementina a poloha v centru města ho podle
signatářů petice předurčují k tomu, aby se po odchodu badatelů a bez studentského kvasu stalo pouhou kulisou pro
turistickou atrakci.
Ježek na tyto obavy včera reagoval výtkou, že už ho nebaví na podobné „nesmysly“ bez ustání odpovídat. Tvrdí, že
i po odstěhování novodobých fondů na Letnou zůstane Klementinum ze sedmdesáti procent zachováno pro potřeby
Národní knihovny. Čtenářům tam zůstanou historické a hudební fondy i Slovanská knihovna. Viditelnou změnou bude
ale podzemní parkoviště na nádvoří a změna funkce bývalého jezuitského refektáře, kde je nyní hlavní studovna. Ten
má sloužit jako přednáškový a konferenční sál. „Budeme ho využívat hlavně pro potřeby knihovny, žádný takový sál teď
nemáme, takže musíme chodit do Městské knihovny. Budeme ho pronajímat i spřáteleným institucím, jako je filozofická
fakulta, teprve pak může sloužit komerčním akcím,“ řekl Ježek.
Podle části studentů by bylo ideálním využitím Klementina poskytnout ho Univerzitě Karlově. V tomto duchu je stylizován
i otevřený dopis, který poslali ministru kultury Václavu Jehličkovi. „Řekněte mi jediný důvod, proč bych to měl dělat,“
reagoval včera Ježek.
Se studenty je zajedno i vedení univerzity. „O případné uvolněné prostory Klementina, které bývalo naší univerzitní
knihovnou, budeme mít určitě zájem. Rádi bychom přispěli k zachování spiritu loci tohoto místa. Naše myšlenky se
ubírají zejména k využití knihovnímu, protože právě s prostorem pro knihovnu zejména humanitních oborů jsme na tom
velmi špatně,“ řekl rektor Václav Hampl.


